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Rada Miasta i Gminy Kórnik 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

SE-BRM.0012.6.6.2024 

 

Protokół 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyło się w dniu 20 sierpnia 2024 

roku w sali posiedzeń ratusza bnińskiego. Obrady rozpoczęto  o godzinie  17:30,                   

a zakończono o godzinie 19:31. 

W posiedzeniu wzięło udział 8 radnych. 

Obecni: 

1. Michał Buchwald 

2. Iwona Kosmalska 

3. Marta Kowalczyk 

4. Dorota Łuczak 

5. Robert Maliński 

6. Jerzy Rozmiarek 

7. Andrzej Surdyk 

8. Piotr Szczepaniak 

9. Helena Świdurska 

W spotkaniu uczestniczyli także: Sebastian Wlazły wiceburmistrz MiG Kórnik, 

Katarzyna Szamałek skarbnik MiG Kórnik, Iwona Pawłowicz-Napieralska sekretarz MiG 

Kórnik, Sławomir Zakrzewski kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

UMiG Kórnik, Aneta Nowak-Flaczyńska kierownik Wydziału Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi UMiG Kórnik, Krystian Kazyaka z-ca kierownika Wydziału Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi UMiG Kórnik, Kamila Pawłowicz-Rolnik z-ca kierownika 

Wydziału Funduszu Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG Kórnik, 

Przemysław Barczyński radca prawny UMiG Kórnik, Patryk Krzeszewski z-ca 

komendanta Straży Miejskiej w Kórniku, Dawid Wójkiewicz z-ca Nadleśniczego 

Nadleśnictwo Babki, Józef Chałupka Leśniczy Leśniczówki Czmoń Nadleśnictwa Babki, 
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Justyna Zaremba sołtys wsi Błażejewo, Bartosz Przybylski członek Rady Sołeckiej wsi 

Błażejewo. 

 

1. Otwarcie posiedzenia – stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Iwona Kosmalska otworzyła 

posiedzenie. Powitała zebranych. Poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane,         

a zasady przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna wydana w związku  

z prowadzeniem rejestracji nagrań Komisji - dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca stwierdziła, że w obradach uczestniczyło 

8 radnych (radny Jerzy Rozmiarek spóźnił się na obrady komisji). Komisja Rolnictwa       

i Ochrony Środowiska miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje. 

Przewodnicząca Iwona Kosmalska zapytała, czy radni mają uwagi do ogłoszonego 

wcześniej porządku obrad. Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Michał Buchwald, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Andrzej Surdyk, Helena Świdurska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Rozmiarek, Piotr Szczepaniak 

Radna Marta Kowalczyk nie głosowała za pomocą systemu eSesja. 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse1
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse2
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3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) zgłoszenia sołectwa Błażejewko do Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+", 

b) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Kórnik w 2024 roku. 

4. Zapoznanie się ze stanowiskiem Lasów Państwowych Nadleśnictwo Babki 

dotyczącego możliwości zagospodarowania i wykorzystania terenów leśnych pod 

rekreację dla mieszkańców Radzewa i Czmonia.  

5. Zapoznanie się z wnioskiem sołectwa Błażejewo dotyczącego podziału sołectwa na 

dwa oddzielne sołectwa Błażejewo i Błażejewo Przylesie.  

6. Zapoznanie się z odpowiedzią na wniosek dotyczący sprawozdania gospodarowania 

nieczystościami ciekłymi na terenie gminy Kórnik.  

7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski.  

8. Zakończenie posiedzenia.  

 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji – protokół jest załącznikiem. 

Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Michał Buchwald, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Andrzej Surdyk, Helena Świdurska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Jerzy Rozmiarek, Piotr Szczepaniak 

Radna Marta Kowalczyk nie głosowała za pomocą systemu eSesja. 

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse3
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse6
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse6
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse6
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse7
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse7
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse8
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse8
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse9
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/2e5d11bd-25d8-4#collapse10
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Do posiedzenia komisji dołączył radny Jerzy Rozmiarek. Od tej chwili w spotkaniu 

uczestniczyło 8 radnych. 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

3a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Błażejewko do 

Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". 

Kamila Pawłowicz-Rolnik z-ca kierownika Wydziału Funduszy Pozabudżetowych             

i Zamówień Publicznych szczegółowo omówiła założenia planu Wielkopolskiej Odnowy 

Wsi. Nie zgłoszono pytań i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zgłoszenia sołectwa Błażejewko do Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Helena Świdurska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Szczepaniak 

Radna Marta Kowalczyk nie głosowała za pomocą systemu eSesja. 

3b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Kórnik 

w 2024 roku. 

Zmiany omówił Sławomir Zakrzewski kierownik Wydziału Ochrony Środowiska                

i Rolnictwa UMiG Kórnik - w poprawionym programie musiał znaleźć się zapis                
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o obligatoryjnej kastracji i sterylizacji zwierząt przekazanych do schroniska. Programy   

te są bardzo skrupulatnie rozliczane. 

Radca prawny Przemysław Barczyński zwrócił uwagę, na zapis w ustawie o ochronie 

zwierząt - art.11a, który wymaga wykazania kwoty przekazanej na kastrację                    

i sterylizację zwierząt przebywających w schronisku. Do dyskusji dołączył wiceburmistrz 

Sebastian Wlazły informując, że program został ujednolicony i skrócony pod względem 

treści. W planie budżetowym gmina musi zabezpieczyć te środki. 

Radna Helena Świdurska zaproponowała zmianę i przemieszczenie środków 

finansowych. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poinformował, że gmina Kórnik nie ma 

wolnych środków finansowych, ale na przyszły rok można zastanowić się nad 

ewentualnym zwiększeniem puli. Więcej uwag nie zgłoszono i przystąpiono do 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Kórnik w 2024 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Iwona Kosmalska,  Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Robert Maliński, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Helena Świdurska 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Szczepaniak 

Radna Marta Kowalczyk nie głosowała za pomocą systemu eSesja. 

 

4. Zapoznanie się ze stanowiskiem Lasów Państwowych Nadleśnictwo Babki 

dotyczącego możliwości zagospodarowania i wykorzystania terenów leśnych pod 

rekreację dla mieszkańców Radzewa i Czmonia. 
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Radny Michał Buchwald przedstawił wniosek dotyczący możliwości zagospodarowania   

i wykorzystania terenów leśnych pod rekreację mieszkańców Radzewa i Czmonia. 

Zapytał również o gospodarkę leśną i możliwość ograniczenia wycinki drzew. 

Odpowiedzi udzielił Dawid Wójkiewicz z-ca Nadleśniczego Nadleśnictwa Babki 

informując, że temat jest powszechny i aktualny. Lasy Państwowe na pierwszym 

miejscu stawiają na racjonalną gospodarkę zalesienia poprzez działanie oparte na 10-

letnim planie organizacji lasu. Zalesienie jest modyfikowane, a tam gdzie jest to możliwe 

następuje przebudowa drzewostanu. Poza tym Lasy Państwowe prowadzą szeroko 

rozwinięte konsultacje społeczne, współpracują ze stowarzyszeniami i różnymi 

instytucjami.  Na terenie gminy Kórnik został powołany zespół konsultacyjny, który 

razem z osobami zainteresowanymi przygotował mapę lasów społecznych 

gospodarowania terenami leśnymi. Informacje takie można znaleźć na stronie 

internetowej Nadleśnictwa Babki. Zwrócił uwagę, że Lasy Państwowe otwarte są na 

rozmowy, ale też mają swoje stanowisko w kwestii gospodarki leśnej. 

Przewodnicząca komisji Iwona Kosmalska podziękowała za przyjęcie zaproszenia          

i możliwość dyskusji, po czym pożegnała delegację z Lasów Państwowych. 

 

5. Zapoznanie się z wnioskiem sołectwa Błażejewo dotyczącym podziału sołectwa na 

dwa oddzielne sołectwa Błażejewo i Błażejewo Przylesie. 

Radni zapoznali się ze stanowiskiem Justyny Zaremby sołtysa wsi Błażejewo oraz 

Bartosza Przybylskiego mieszkańca tejże wsi w sprawie podziału sołectwa Błażejewo na 

dwa oddzielne sołectwa. Do dyskusji dołączył Przemysław Barczyński radca prawny 

UMiG Kórnik i wiceburmistrz Sebastian Wlazły, którzy wyjaśnili obowiązujące zapisy 

prawne w statucie oraz procedury podziału sołectwa. Iwona Pawłowicz-Napieralska 

sekretarz MiG Kórnik przedstawiła proponowany podział na dwa nowe sołectwa oraz 

omówiła proces konsultacji społecznych, które można przeprowadzić w formie aplikacji. 

Dzięki czemu w znacznym stopniu ograniczy się koszty związane z podziałem. 

Zaproponowała, żeby już podczas zebrania sołeckiego mieszkańcy Błażejewa podjęli 

uchwałę zebrania sołeckiego o podziale sołectwa, jednocześnie określając granice tego 

podziału. Katarzyna Szamałek skarbnik MIG Kórnik poinformowała o finansowym 

aspekcie podziału, co wiązałoby się w utworzeniem dwóch oddzielnych funduszy 
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sołeckich. Ze względu na obowiązujące terminy i przepisy finansowe do ewentualnego 

podziału mogłoby dojść dopiero w 2026 roku. Przemysław Barczyński Radca Prawny 

MiG Kórnik odniósł się do zapisu w Statucie MiG Kórnik i wskazał obowiązujący przepis 

(Statut Miasta i Gminy Kórnik, rozdz.3, §8.1). 

Głos w dyskusji zabrała radna Marta Kowalczyk zadając pytanie, dlaczego sołectwo 

chce się podzielić. Odpowiedzi udzielił Bartosz Przybylski przedstawiciel Rady Sołeckiej 

wsi Błażejewo informując, że wiąże się to w dużej mierze z położeniem sołectwa. Cała 

wieś podzielona jest na dwa obszary – stary obszar wsi i nowopowstałe osiedle 

mieszkaniowe. Istnieje duże rozbicie przestrzenne mieszkańców, których cały czas 

przybywa. Z argumentami swojego przedmówcy zgodziła się Justyna Zaremba sołtys 

wsi Błażejewo. Dodała, że poprzez podział sołectwo chce się wzmocnić i pozyskać 

dodatkowe fundusze pieniężne. Radna Marta Kowalczyk podsumowała, że nie rozumie 

inicjatywy mieszkańców. Uważa, że relacje międzyludzkie są najważniejsze dla dobra 

całej społeczności, a buduje się je poprzez wspólnotę, a nie jej podział. Radna Helena 

Świdurska zgodziła się z opinią swojej przedmówczyni. 

Inicjatywę podziału poparł radny Michał Buchwald, który zwrócił uwagę na położenie 

sołectwa. Zaznaczył, że taki podział jest już widoczny chociażby przez brak 

infrastruktury łączącej te dwa obszary. 

Radna Iwona Kosmalska wyraziła swój sprzeciw. Nie zgadza się z propozycją pani 

sołtys Błażejewa i rady sołeckiej.   

Radny Robert Maliński podsumował dyskusję uważając, że główną przyczyną podziału 

sołectwa jest uzyskanie większego funduszu sołeckiego. 

Sebastian Wlazły wiceburmistrz MiG Kórnik zaznaczył, że nie jest zwolennikiem 

podziału sołectwa. Poinformował, że prowadzone są rozmowy o wykup gruntu                 

i połączenia sołectwa poprzez budowę brakującej infrastruktury. Niestety jest to proces 

długi i skomplikowany.  

 

6. Zapoznanie się z odpowiedzią na wniosek dotyczący sprawozdania gospodarowania 

nieczystościami ciekłymi na terenie gminy Kórnik. 

Temat szczegółowo omówił Krystian Kazyaka z-ca kierownika Wydziału Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi UMiG Kórnik – prezentacja jest załącznikiem do protokołu. 
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7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

Radna Helena Świdurska złożyła dwa wnioski. Pierwszy dotyczył zwiększenia limitu na 

liczbę zwierząt domowych (kot, pies) na bezpłatną sterylizację. Odpowiedzi udzielił 

Sławomir Zakrzewski kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa tłumacząc,  

że ze względu na ograniczony fundusz i limity dofinansowania jest to nie możliwe. Drugi 

wniosek dotyczył ponownego wykorzystania rzeczy oddanych na PSZOK. Na ten 

wniosek odpowiedzi udzielił Krystian Kazyaka informując, że ze względu na 

obowiązujące przepisy, brak miejsca i brak dodatkowych pracowników jest to 

niemożliwe do zrealizowania. Rzeczy oddane na PSZOK są już odpadami i nie można 

dalej z nich korzystać. 

 Radny Michał Buchwald zapytał czy został ustalony sprawca wycieku substancji 

ropopochodnej w miejscowości Konarskie. Niestety jeszcze nie udało się tego ustalić, 

poinformował Patryk Krzeszewski z-ca komendanta Straży Miejskiej w Kórniku. 

Przewodnicząca komisji Iwona Kosmalska, w swoim imieniu oraz całego komitetu 

dożynkowego, zaprosiła zebranych na dożynki gminne. 

 

8. Zakończenie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Iwona Kosmalska 

zakończyła posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska MiG Kórnik. 

                                                                                           

                                                                                             Przewodniczący komisji 

                                                                                                /-/ Iwona Kosmalska 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Ewa Woźniak 


